

**POLITEMP** is a cold-curing acrylic resin for temporary crowns and bridges.

**Colour range:** A1, A2, A3, A3.5, B3, C2, D3, Incisal

#### **Indications:**

- temporary crowns
- temporary bridges (3 to 4 parts)

#### **Directions for use:**

##### **• Preparation**

###### *Temporary crown*

Before the preparation of the cores in the mouth, a silicone impression is taken.

After the preparation of the core a new impression which is used for the casting of a class III stone model (Polidur) is prepared. In case of the preparation of the core under the gingiva an etching of the latter on the model is recommended; however, a free access to the preparation margin has to be assured. A wax-up has to be modelled and after that a new silicone impression to be taken in case no impression has been prepared prior to the core preparation. After the removal of the wax the stone model has to be insulated by an isolating fluid.

###### *Temporary bridge*

After the elaboration of the silicone impression a stone model is being casted which is then used for the elaboration of a temporary bridge. After the preparation of the stone model a wax-up has to be elaborated and then silicone impressed. The wax has to be removed and the model insulated by an isolating fluid.

##### **• Mixing and polymerisation**

The powder and liquid are mixed according to a volume ratio of 2,5 : 1. Pour the liquid into a mixing jar and add the powder little by little. The liquid and the powder are to be mixed with a spatula for approx. 30 sec. Cover the mixture in the mixing jar and put it at room temperature of 22°C for approx. 7 minutes aside. The consistency of the mixture after that period of time is suitable for treatment. The working time of the mixture at a room temperature of 22°C is 6 minutes. The working time depends on the temperatures of the liquid and the powder before the mixing as well as on the room temperature. The mixture has to be mixed again thoroughly and put into the impression. All together is then placed onto the model. After the application of the material into the impression and after that on the model you should wait for 2-3 minutes in order to enable the desired modelling of the material.

The material surplus is removed. The prepared model is placed into the pressure vessel. The polymerisation has to take place at the water temperature of 55-60°C, the pressure of 6 bar and in the polymerisation time of 10 minutes.

The product after the polymerisation of the dentine is being roughly treated and then enough space for the application of the incisal colour is being assured. The

dentin is to be covered by the liquid Politemp, the incisal colour has to be applied with the help of a modelling spatula, shaped and then once again polymerised.

##### **• Trimming**

The temporary crown or bridge after the removal of the stone and the silicone is being treated and polished according to procedures common in dental laboratories.

##### **Storage:**

Store liquid at temperature up to 25°C; store powder at temperature up to 35°C.

Avoid direct exposure to sun.

Expiry date shown on the packaging.

##### **Warning:**

In case of known allergies or hypersensitivity to acrylic materials do not use the product. In case of severely immuno compromised patient, the doctor should decide and weigh the benefit/risk with regards to the individual patient. Due to lack of information regarding the safety of PMMA exposure for pregnant women, we advise to avoid using the device for pregnant women. In case of severely immuno compromised patient, the doctor should decide and weigh the benefit/risk with regards to the individual patient.

Close container immediately after use. Do not use material after expiry date. Keep out of reach of children.

Avoid direct contact between skin and uncured material as well as inhalation of the liquid.

In case that any serious incident that has occurred in relation to the device it should be reported to the manufacturer (Polident d.o.o.; [vigilanca@polident.si](mailto:vigilanca@polident.si)) and the competent authority of the Member State, where the user is established.

##### **Warning of liquid component:**

Liquid is highly flammable. Irritating to eyes, respiratory system and skin. May cause sensitization by skin contact. Keep container in a well ventilated place. Keep away from sources of ignition. NO smoking. Do not empty into drains.

Take precautionary measures against static discharges.

##### **Packaging:**

Powder and liquid are sold as two different products but there are always used together.

Politemp powder - 80g, 500g

Politemp liquid - 150g, 500g

DEU

**POLITEMP** ist ein Kaltpolymerisationsacrylat für die Anfertigung von provisorischen Kronen und Brücken.

**Farbskala:** A1, A2, A3, A3.5, B3, C2, D3, Incisal

##### **Indikationen:**

- provvisorische Kronen
- provvisorische Brücken (3 bis 4 Teile)

##### **Gebrauchsanweisung:**

###### **• Vorbereitung**

###### *Provvisorische Krone*

Vor Beginn der Zahnstumpfpräparation im Mund entnimmt man einen Silikonabdruck. Nach der

Zahnstumpfpräparation wird wiederholt ein Abdruck angefertigt, der für das Ausgießen eines Modells aus dem Gips der Klasse III (Polidur) verwendet wird. Im Fall einer Stumpfpräparation unter der Gingiva wird eine Radierung bzw. Ausgleichung des Modellzahnfleisches empfohlen, es muss jedoch ermöglicht werden, dass das Material einen freien Zutritt zum Präparationsrand hat. Wenn vor Beginn der Zahnstumpfpräparation kein Abdruck gefertigt wurde, dann muss zuerst ein Aufwachs geformt und danach erneut ein Silikonabdruck genommen werden. Nach der Entfernung des Wachsens wird das Gipsmodell mit einem Isolierlack isoliert.

###### *Provvisorische Brücke*

Nachdem der Silikonabdruck gemacht worden ist, wird das Gipsmodell ausgegossen, das für die Anfertigung einer provisorischen Brücke verwendet wird. Nach der Gipsmodellvorbereitung wird ein Aufwachs geformt und danach mit dem Silikon abgedrückt. Nachdem der Wachs entfernt worden ist, wird das Gipsmodell mit einem Isolierlack isoliert.

##### **• Mischen und Polymerisation**

Das Pulver und die Flüssigkeit werden im Volumenverhältnis 2,5:1 gemischt. Der Flüssigkeit im Anmischbecher wird langsam das Pulver hinzugegeben. Das Pulver und die Flüssigkeit werden dann mit der Knetspatel ungefähr 30 Sekunden lang gemischt. Der Anmischbecher wird zugeschlossen und die Masse darf in der Raumtemperatur von 22°C ungefähr 7 Minuten lang ruhen. Nach dieser Zeit ist die Masse zur Bearbeitung konsistent genug. Bei einer Raumtemperatur von 22°C ist die Masse 6 Minuten lang bearbeitungsfähig. Die Bearbeitungszeit hängt von der Temperatur der Flüssigkeit und der des Pulvers vor dem Mischen sowie von der Raumtemperatur ab. Die Masse wird noch einmal durchgemischt und mit der Spatel auf den Abdruck aufgetragen. Alles zusammen wird dann auf das Modell aufgesetzt. Nach dem Auftragendes Materials auf den Abdruck und später aufs Modell wartet man 2-3 Minuten ab, so dass sich das Material wie gewünscht formt. Der Überschuss an Material wird entfernt und das Modell in das Druckpolymerisationsgerät getellt. Die Polymerisation muss bei einer Wassertemperatur von 55-60°C, dem Druck von 6 bar und in der Polymerisationszeit von 10 Minuten erfolgen.

Das Produkt wird nach beendeter Polymerisation des Dentins zunächst grob behandelt und dann wird genügend Raum für das Auftragen der Inzisivfarbe gesichert. Das Dentin wird mit der Flüssigkeit Politemp überzogen, die Inzisivfarbe mit der Modellierspatel aufgetragen und neu geformt und dann wird diese erneut polymerisiert.

##### **• Zurichten**

Nach der Beseitigung des Gipses und des Silikons wird die Krone oder die Brücke nach den üblichen zahntechnischen Verfahren bearbeitet und poliert.

##### **Lagerung:**

Flüssigkeit bei Temperatur bis zu 25°C und Pulver bis 35°C aufbewahren.

Vor direkter Sonneneinstrahlung geschützt aufbewahren.

Verfallsdatum: siehe Packung

#### **Hinweise:**

Bei bekannten Allergien oder Überempfindlichkeit gegen Acrylmaterialien das Produkt nicht verwenden. Im Falle eines stark immunsupprimierten Patienten sollte der Arzt entscheiden und den Nutzen / das Risiko in Bezug auf den einzelnen Patienten abwägen.

Aufgrund fehlender Informationen zur Sicherheit der PMMA-Exposition von Schwangeren empfehlen wir, die Verwendung des Produktes für Schwangere zu vermeiden.

Im Falle eines stark immunsupprimierten Patienten sollte der Arzt entscheiden und den Nutzen / das Risiko in Bezug auf den einzelnen Patienten abwägen.

Die Behälter gleich nach dem Gebrauch schließen. Nicht nach Ablauf des Verfallsdatums verwenden. Vor Kindern geschützt lagern. Zu langen Hautkontakt mit dem unpolymersierten Material und das Einatmen der Flüssigkeit vermeiden.

Im Falle eines schwerwiegenden Vorfalls im Zusammenhang mit dem Produkt sollte dies dem Hersteller (Polident d.o.o.; [vigilanca@polident.si](mailto:vigilanca@polident.si)) und der zuständigen Behörde des Mitgliedstaats gemeldet werden, in dem der Benutzer niedergelassen ist.

**Fahrenhinweise für Flüssigkeitskomponente:** Die Flüssigkeit ist leicht entzündlich. Reizt die Augen, die Atmungsorgane und die Haut. Kann Überempfindlichkeit bei Hautkontakt verursachen. An einem gut gelüfteten Ort aufzubewahren. Von Zündquellen fernhalten. Rauchen verboten. Nicht in die Kanalisation gelangen lassen. Vorkehrungen gegen statische Elektrizität beachten.

#### **Verpackung:**

Pulver und Flüssigkeit werden als zwei verschiedene Produkte verkauft, sollten aber immer zusammen verwendet werden.

Politemp Pulver - 80g, 500g

Politemp Flüssigkeit - 150g, 500g

SLO

**POLITEMP** je akrilat za izdelavo začasnih krovov in mostičkov s hladno polimerizacijo.

**Barve:** A1,A2,A3,A3.5,B3,C2,D3,Incisal

#### **Področja uporabe:**

- začasne krome
- začasni mostički (3 do 4 členi)

#### **Navodila za delo:**

##### **• Priprava**

###### *Začasna krona*

Pred pričetkom preparacije krovov v ustih vzamemo silikonski oditi.

Po preparaciji krovov ponovno izdelamo oditi, ki ga uporabimo za izlitje mavčega modela iz mavca razreda III (Polidur). V primeru preparacije krovov pod gingivo priporočamo radiranje gingive na modelu tako, da materialu omogočimo prost dostop do roba preparacije. Če terapevt pred pričetkom preparacije krovov ni izdelal odita, moramo izdelati navosek in nato ponovno vzeti silikonski oditi. Po odstranitvi voska izoliramo mavčni model z izolirnim lakom.

###### *Začasen mostiček*

Po izdelavi silikonskega odita izlijemo mavčni model, ki ga uporabimo za izdelavo začasnega mostička. Po pripravi modela izdelamo navosek in ga odtisnemo s silikonom. Vosok odstranimo in model izoliramo z izolirnim lakom.

##### **• Mešanje in polimerizacija**

Prah in tekočino zamešamo v volumskem razmerju 2,5 : 1.

